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Helena Edin  
  
helena.edin@enkoping.se 
  

Kommunstyrelsen 

Information från kommunstyrelsens råd  

Förslag till kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tar del av informationen. 

Sammanfattning 
Information från kommunstyrelsens råd är en sammanställning av ärenden som 
handlagts i Enköpings kommunala råd och som bör komma kommunstyrelsen till 
dels för kännedom.  
 
Följande handlingar har inkommit till kommunstyrelsen för kännedom under april 
och maj 2023:  
 

 Kommunala Frilufts- och Naturvårdsrådet, 23-04-17 
 Mötesanteckningar kommunala tillgänglighetsrådet, 23-04-19 
 Mötesanteckningar kommunala pensionärsrådet, 23-05-09 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, kommunledningsförvaltningen, 2023-05-22 
Kommunala frilufts- och naturvårdsrådet, 23-04-17 
Mötesanteckningar kommunala tillgänglighetsrådet, 23-04-19 
Mötesanteckningar kommunala pensionärsrådet, 23-05-09 

 
 



 
 

Kommunala Frilufts- och 
Naturvårdsrådet 

Datum: 2023-04-17 

Tid: 18:00-20:00 

Plats: Westerlundskagården 
 

Mötet 
sammankallades 
av: 
Klara Haglund, 
 

 Typ av möte:  
Sammanträde för kommunalt råd 

 

Deltagare: Beslutande: 
Ulrika Ornbrant (C), ordförande 
Linda Johansson (S), ledamot 
Johan Engvall (S), ersättare 
 
Göran Johansson, Enavandrarna, ledamot 
Pekka Westin, Naturskyddsföreningen, ledamot 
Gustaf Floderus, Hacksta Bygdeförening, ledamot 
Ruth Hobro, Entomologiska föreningen, ledamot 
Monika Jakobsson, Boglösa, Lillkyrka, Vallby Hembygdsförening, ersättare 
Monica Hallgren, Westerlundsällskapet, ledamot 
Gustaf Flodérus, Hackstra bygdegårdsförening, ledamot 
Gustav Johansson, Naturskyddsföreningen, ledamot 

 

Frånvarande:  
André Nyman Van der Kaay (C), ersättare 
Christer Toresäter, Friluftsfrämjandet, ledamot 
Göran Johansson, Enavandrarna 
Tom Norling, OK Enen, ersättare 

 

Övriga deltagare:  
Anders Lindholm, kommunekolog 
Klara Haglund, idrott- och friluftsstrateg, sekreterare 

Mötesanteckningar 

Punkt på 
dagordningen 

Öppnande och upprop av ledamöter Föredragshållare Ulrika Ornbrant 

 
Ulrika öppnar mötet och föredragningslistan godkänns.  
Kort presentationsrunda/upprop av ledamöter. 
 
Beslut Föredragningslistan godkänns 

Punkt på 
dagordningen 

Information från Westerlundssällskapet Föredragshållare Monica Hallgren,  

Ordförande Monica Hallgren berättar om sällskapets verksamhet och om Westerlundskagården. 
 

Beslut Rådet tackar för trevlig och intressant information! 

Punkt på 
dagordningen 

Justering Föredragshållare Ulrika Ornbrant 

 



 
 

Beslut Till justerare utses Monica Hallgren 
 

Punkt på 
dagordningen 

Godkännande av föredragningslistan Föredragshållare Ulrika Ornbrant 

Beslut: Föredragningslistan godkänns  
 

Punkt på 
dagordningen 

Föregående minnesanteckningarna  
 

Föredragshållare: Ulrika Ornbrant 

Föregående minnesanteckningar gick igenom och punkten om val av ledamöter till rådet diskuterades. Monika 
Jakobsson är numer invald i rådet, men det finns fortfarande två vakanta platser. 
UIrika får förslag på olika personer och föreningar som skulle passa. Hon tar kontakt med dessa och kollar 
intresset. Alla ledamöter måste väljas av kommunstyrelsen.  

 

Beslut: Anteckningarna godkänns och läggs till handlingarna 

Punkt på 
dagordningen 

Upplevelseförvaltningen informerar Föredragshållare: Klara Haglund 

Det är nu klart att det kommer vara en ny strateg och sekreterare för rådet på plats efter sommaren. Fram tills att 
den nya personen är på plats är det Upplevelseförvaltningens nämndsekreterare Eva Jansson som ansvarar för 
funktionsbrevlådan och att eventuellt skicka ut remisser till rådet. Nästa sammanträde sammankallas av den nya 
sekreteraren. 
 
Den 24 maj är det stor föreningsdialog med fokus på bidrag och stöd. Mer information finns på 
enkoping.se/forening, men boka gärna in datumet redan nu! 

Beslut: KFR tackar för informationen och lägger den med godkännande till handlingarna. 
 

Punkt på 
dagordningen 

Samhällsbyggnadsförvaltningen informerar Föredragshållare: Anders Lindholm 

Anders informerar om att det 4/5 är Enköpingsånsdag samt fyller på med information på P-Os punkter nedan: 
 
P-O har förhinder men skickar med lite punkter: 
 

• Vi ska försöka att få till en naturvårdsbränning i litet format i Himlabacken under våren. Åtgärden ingår i 
LONA projektet pollinatörer och syftet med åtgärden är att bränna upp förna för att blottlägga sand samt 
gynna backsippan som trivs på öppna sandytor. 

• Vi är klara med skogsåtgärder för att hantera Granbarkborren inför våren och sommaren. Nu blir naturen 
barnkammare som i största möjliga mån lämnas ifred. 

• Haft möte med Naturskyddsföreningen på plats vid Uvbergets naturreservat angående övertagande av 
skötseln i reservatet tillsammans med Upplandsstiftelsen. 

 

Beslut: KFR tackar för informationen och lägger den med godkännande till handlingarna. 
 

Punkt på 
dagordningen 

Föreningar informerar 
 

Föredragshållare: Föreningsrepresentanter 

Ulrika påpekar att detta är ett tillfälle för föreningarna att ta upp synpunkter och förslag för rådet att diskutera.  
 
Naturskyddsföreningen: Pekka berättar om olika aktiviteter som föreningen gör under våren. Uvberget som 
Anders redan berättat om kommer man fortsätta arbeta med. 
 
Friluftsfrämjandet: Gun som ny ordförande för främjarna berättar istället för Christer (som har förhinder) vad 
föreningen har på gång. Planering för året pågår, främjardagen, ledarutbildning och inspirationsföreläsningar 
planeras bland annat.  
 



 
Enavandrarna: Sören berättar att föreningen firar 25års jubileum. Föreningen deltog på en allaktivitetsdag i 
Idrottshuset men det var väldigt få besökare, väldigt tråkigt. Man har framfört synpunkten till RF-SISU som 
anordnade dagen. 
 
Westerlundssällskapet: Sällskapet firar 40-årsjubileum 2024 och 100 år sedan Dr Westerlund dog (28 januari 
1924). Sommar cafét öppet onsdag fredag, lördag vecka 26- 31, med bland annat guidning och 
musikunderhållning på lördagarna. 
 
 
Etnomologiska sällskapet: föreningen och insekterna börjar vakna efter vintern. Föreningen deltog också på 
Trädgårdsmässan i Älvsjö.  
 
Boglösa, Lillkyrka, Vallby hembygdsförening: Föreningen håller på med en inventering av runstenar bland annat. 
 
Hacksta bygdegårdsförening: Ett medskick är att kommunen skulle kunna tillgängliggöra friluftsliv betydligt 
mycket mer, genom att marknadsföra både mot invånare och turister. 
 
OK Enen: Gustav berättar om Enaloppet som genomfördes igår, med 1200 tävlande. Fick väldigt mycket bra 
feedback, jättekul! Hittaut drar igång 29/4.  
 

Beslut: KFR tackar för informationen och lägger den med godkännande till handlingarna. 
 

Punkt på 
dagordningen 

Ordförande informerar 
 

Föredragshållare: Ulrika Ornbrant 

Protokollen från sammanträden läggs numera med till kommunstyrelsen sammanträden.  
 
Det är nu formellt beslutat att Bredsands camping skall drivas kommunalt.  
Det finns också ett uppdrag att se över Bredsandsområdet som helhet. 
 
Reglemente för IOP (Ideburet offentligt partnerskap) är på remiss till nämnderna, föreningarna i rådet får utskick 
för kännedom tillsammans med utskick av dessa anteckningar, så snart de är justerade.  
 
 

Beslut: Nästa sammanträde Föredragshållare:  

Nästa sammanträde blir måndag 18 september, klockan 18.00-20.00, förslagsvis i Hacksta Bygdegård. Gustaf 
återkommer med rätt adress till kfr@enkoping.se så att den nya sekreteraren kan skicka ut det tillsammans med 
kallelsen.  
 

Punkt på 
dagordningen 

Mötets avslutande Föredragshållare Ulrika Ornbrant 

Ulrika Ornbrant avslutar mötet. 

 
 
 
Antecknat av            Justeras   Justeras 
 
 
 
Klara Haglund           Ulrika Ornbrant  Monica Hallgren  
Sekreterare           Ordförande  Justerare 

 
 
Justerat den 2 maj Enköping.  

mailto:kfr@enkoping.se


    Mötesanteckningar 2023-04-19 

 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet 

___________________________________________________________________________ 

Tid och plats  2023-04-19 klockan 13.00-16.00 på Linbanegatan 12 

Beslutande  Anders Wikman (NE) ordförande 
Anneli Djurklou, Stroke, FRE, vice ordförande  
Katarina Lindberg, DHR  

  Jan Wigdell, SRF, FRE  
  Margareta Wiberg, Reumatikerna, FRE  
  Arne Sundvall, SRF, FUB 
  Magnus Hellmark (C) 
  Lars Engelberg (S) 
  Solweig Sundblad (S) 
 

Ersättare  Nicklas Kleman, Neuro, FRE  
Lena Thorén, HRF, FRE 
Agneta Södersten, Astma/allergi  
Anna Juhlin (NE) 
Jesper Englundh (S) 
 

Frånvarande  Yvonne Bromée, FUB 
Övriga deltagare Pernilla Madesäter, sekreterare 

 

1. Öppnande      
Ordförande hälsar välkommen till dagens möte och förklarar mötet öppet 

2. Godkännande av föredragningslistan 
Föreslagen föredragningslista godkänns.  Punkt 3 och 4 är tillägg.  
 

3. Val av justerare, Anneli Djurklou, utses 
 

4. Val av vice ordförande, Anneli Djurklou utses 
 
 

5. Kortare introduktion och presentation av deltagande ledamöter från föreningar och 
övriga ledamöter 



 
6. Vård-och omsorgsförvaltningens besparingar dokument 

Frågor från Funktionsrätt Enköping (FRE) se bifogat. Vad innebär neddragning för våra 
målgrupper? FRE kommer fortsätta följa hur målgrupperna påverkas av omfördelningarna. 
Solveig Sundblad från vård- och omsorgsnämnden (VON) svarar på frågor.  

• -4,7 mkr (14,3%) som har omfördelade medel är ingen besparing menar VON. Viktiga 
stödfunktioner berörs av omfördelningen. Ledsagning via LSS går nu via SoL istället vilket 
innebär att kompetensen inte alltid finns. Stöd via SoL innebär också att det inte är en 
rättighet. 

• Boendestöd, (2,0) för hög budgetering föregående år. Justerat nu. 
• Öppen verksamhet, socialpsykiatrin, (1,1 mkr) verksamheten har flyttat. Solgården har 

en mötespunkt som nyttjats av flera. Nu har en del flyttat och därmed även del av 
budget. 

Ytterligare fråga, till politikerna, - 14 mkr för särskilt boende, vad innebär detta när det inte 
finns tillräckligt med platser i nuläge? 

7. Kommunala tillgänglighets rådets roll (KTR) arbetssätt, utvärdering från förra 
mandatperioden och förväntningar 

KTR:s uppdrag gås igenom kort. Rådet ska vara rådgivande, en remissinstans och forum för 
ömsesidig information mellan företrädare för funktionsrättsrörelsen i Enköpings kommun och 
kommunen. 
Skrivelse skickad till samtliga nämnder för att tydliggöra hur råden kan användas av 
förvaltningarna. Utvärderingen från det sista rådsmötet 2022. 
Sammansättningen av politikerna har tidigare inte varit optimal från nämnderna utifrån vilka 
områden som behandlas mest. Den här mandatperioden är sammansättningen bättre. Nu fattas 
endast företrädare från utbildningsnämnden och socialnämnden. Däremot är det två 
representanter från KS. Hur tas frågorna vidare? KS har infört en stående punkt ”frågor till och 
från råden”. Minnesanteckningarna från rådet går till KS efter varje råd. 
Hur ska nämnderna rapportera till och från?  
Remisser skickas ut för sent, gör att det är försent att påverka. Politikerna behöver väcka frågor 
så att det kommer till rådet, helst redan innan remissen går ut.  
 
Förväntningar på rådet, hur ska vi arbeta framöver? 
Vilka frågor angår oss? Förvaltningarna behöver påminnas om det.  
De som bjuds in ska vara personer med sakkunskap. Eventuellt både politiker och 
tjänstepersoner. Frågorna behöver tydliggöras/generaliseras för politikerna. Vi behöver hjälpas 
åt. Varför är en viss fråga viktig? 
Rådet ska kunna spela in frågor till nämnderna. 
Dialogen behöver finnas mellan rådet och politiken, men ingen uppföljning på frågorna har 
gjorts tidigare. Frågorna försvinner, eller kommer tillbaka utan svar. 
Tekniska nämndens representant tar med sig frågan om hur rådet kan involveras tidigare. 



Vi behöver ta upp det som faktiskt fungerar, och inte bara det som inte fungerar. 
Fler förvaltningar och nämnder behöver få veta upplägget på dialogen med rådet. Joar Blå-
bygget som fungerar mycket bra. 
En direkt dialog mellan ledamöter och politikerna i rådet går också jättebra. 
De politiska ledamöterna vill veta mer om målgrupperna och vad som behöver göras. 
Funktionsrättskonventionen (rättighetslagstiftning) behöver börja följas. I den årliga enkäten 
från Myndigheten för delaktighet hamnar Enköping alldeles för lågt.  
Hur ska vi nå ut till hela kommunen? Tillgängligheten måste fungera hela tiden, i hela 
kommunen, inte bara när det arbetas kring en specifik fråga. 
Hur ska kunskapen om olika funktionsnedsättningar förmedlas kring olika frågor där 
målgruppen berörs. Perspektivet kring funktionsnedsättningar behöver också vara med i alla 
ärendeberedningar som en stående fråga. Skulle kunna vara under sociala perspektiv i 
nuvarande beredningsform. Funktionskonventionen skulle kunna finnas som styrdokument i 
nämndplanerna. Vid varje beslut behöver vi tänka: vem exkluderar vi nu? 
Information på nämndsmötena? Förslag: politikerna som är representerade i rådet gör en 
informationsrunda för alla nämnder. 
 
En årlig utvärdering föreslås. 
   
8. PAUS     
 

9. Information/ återkoppling från kommunstyrelsen 
11 april, bostadsförsörjningsprogrammet skickas till KF för beslut. Vilka behov som finns för 
framtiden. Finns handlingar på www.enkoping.se. LSS-boenden borde finnas med eftersom det 
går att förutse hur många som har behov av egen bostad. 
Medborgarförslag om textning av kommunfullmäktige har fått bifall, så till vida att textningen 
sker efteråt och sändningen ligger kvar. Vid nästa upphandling kommer direkttextningen finnas 
som ett krav.  
En ändringsbudget, besparingar, tas upp i kommunfullmäktige i juni.  
Diskussioner i KS kring att inrätta ett socialt hållbarhetsutskott där en del av våra frågor kan 
rymmas. 
Kontaktpersoner från nämnderna, återkommer vice ordförande om.  

 
10. Information/ återkoppling från nämnderna 

 
 
  

11. Övriga frågor 
De vita strecken vid övergångsställena är glashala på vintern. Någon lösning behövs. Medskick 
till Lars Engelberg, TN. Ett samarbete med nämnden har fungerat väl tidigare och kontakter tas 
för kommande mandatperiod. 

http://www.enkoping.se/


Ersättning för arbetsresor med färdtjänst är uppe för diskussion i tekniska nämnden. 
 

12. Beslut (2016, 2022 uppdaterad) ang. att det under arbetstiden ska vara rök- och 
parfymfritt 

Fungerar inte i kommunen t.ex. Pepparrotsbadet (sköljmedel, tvättmedel, parfymfritt, 
tobaksrök) hos personalen och städningen i kafeterian (rengöringsmedel). Kommunen använder 
joniserat vatten. Anna Juhlin, UPF, tar det till nämnden. Återkoppling på nästa råd av Anna 
Juhlin. 

Vad behöver göras? Gör policy känd. Sköljmedel ska in! Enhetlig skyltning och information 

13. Förslag på om Daniel Jansson-Hammargren kan komma och presentera sig 

Årets mötesdatum 31 maj, 14 sept. 

(26 okt., 14 dec.) Krockar med nämndmöten, vi försöker ändra dem.   

 
Mötet avslutas 

Ordförande avslutar dagens möte och tackar deltagarna 

  

Antecknat av   Justeras  Justeras 

Pernilla Madesäter   Anders Wikman Anneli Djurklou 
 

 

 

 

 





, enhetschef Trafik och mobilitet på Samhällsbyggnadsförvaltningen berättar mötet 

om deras nya organisation. Han besvarar den inkomna frågan om borttagna ö
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